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I. Inleidende uiteenzetting van
Collegelid Brigitte Grouwels

Collegelid Brigitte Grouwels heeft de volgende toespraak 
voor de commissie gehouden :

« Het  project  van  het  Verenigd  college  dat  ik  aan  uw 
vergadering  vandaag  ter  discussie  voorleg,  is  een 
gelegenheid om u te informeren over het dossier IRISnet. Dit 
dossier is een initiatief van de gewestelijke Regering. Het is 
een  belangrijk  initiatief  voor  ons  Gewest  en  voor  zijn 
verschillende  entiteiten.  Het  is  immers  noodzakelijk  om 
samen  eenzelfde  telecommunicatie-infrastructuur  te 
gebruiken en ons te groeperen zodat we gezamenlijk de markt 
kunnen  aanspreken  om  over  concurrentiele  prijzen  te 
beschikken.

De  gewestelijke  Regering  heeft  een  overheidsopdracht 
uitgeschreven in juni 2011.  De offertes worden momenteel 
onderzocht.

De  overheidsopdracht  IRISnet2  is  erin  geslaagd  om 122 
Brusselse instellingen te overtuigen om zich aan te sluiten bij 
dit  gewestelijk  project.  Daarvan  zijn  er  17  gemeenten,  16 
OCMW’s,  de  IRIS-koepel  van  openbare  ziekenhuizen,  4 
politiezones,  de  Openbare  vastgoedmaatschappijen  en 
natuurlijk  de Gemeenschappelijke  Gemeenschapscommissie 
en haar diensten. 

Het  bedrijf  aan  wie  de  opdracht  IRISnet2  zal  gegund 
worden,  zal  samen  met  het  Gewest  een  vennootschap 
oprichten  voor  de  levering  van  diensten  van  elektronische 
communicatie.  Dit  bedrijf  zal  de  vorm  hebben  van  een 
coöperatieve  vennootschap  met  beperkte  aansprakelijkheid, 
naar privaat recht. Ze zal in de loop van het eerste semester 
2012 opgericht worden.

Elke publieke entiteit  die aan de overheidsopdracht heeft 
deelgenomen,  zal  aandeelhouder  worden  van  deze 
coöperatieve vennootschap ten belopen van één aandeel.

Om de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie,  de 
OCMW’s,  de  openbare  ziekenhuizen,  de  koepelorganisatie 
IRIS  en  IRIS  Aankoop  de  mogelijkheid  te  geven  om  te 
participeren in het kapitaal van de toekomstige coöperatieve 
vennootschap IRISnet, is een wettelijke basis nodig. 

Daarom leg ik u dit ontwerp van ordonnantie voor, zodat er 
een  duidelijke  wettelijke  basis  gegeven  wordt  aan  deze 
deelneming.

Dit  ontwerp  van  ordonnantie  is  eigenlijk  een  louter 
technische maatregel.

De Raad van State heeft een gunstig advies uitgebracht en 
heeft  geen  enkele  opmerking  gemaakt  op  de  voorgestelde 
teksten.

I. Exposé introductif de la membre
du Collège Brigitte Grouwels

La membre du Collège Brigitte Grouwels a tenu devant la 
commission le discours suivant :

« Le projet du Collège réuni que je soumets aujourd’hui à 
la  discussion  de  votre  assemblée  est  l'occasion  de  vous 
informer  du  dossier  IRISnet  initié  par  le  Gouvernement 
régional, et de vous faire part de l'intérêt pour notre Région et 
pour les différentes entités qui la composent, de la nécessité 
de mutualiser les infrastructures de télécommunications et de 
nous regrouper afin de faire appel au marché pour disposer de 
prix compétitifs. 

Le Gouvernement régional a lancé la procédure de marché 
public  en  juin  2011  et  les  offres  reçues  sont  en  cours 
d'examen. 

Le  marché  public  IRISnet2  a  réussi  à  convaincre  122 
organismes  bruxellois  de  se  regrouper  autour  de  ce  projet 
régional.  Parmi  eux  17  communes,  16  CPAS, 
l’interhospitalière  IRIS,  4  zones  de  police,  les  Sociétés 
Immobilières  de  Service  Public  et  bien  entendu,  la 
Commission communautaire commune et ses services.

La firme qui remportera le marché public IRISnet2 devra 
créer  avec la  Région une société dédiée à  la  fourniture de 
services  de  communication  électronique.  Cette  société 
prendra la forme d’une société coopérative à responsabilité 
limitée de droit  privé.  Elle  sera créée au cours  du premier 
semestre 2012.

Chaque entité  publique qui  a participé au marché public 
IRISnet deviendra actionnaire de cette société coopérative à 
concurrence d’une part sociale.

Pour permettre à la Commission communautaire commune, 
aux CPAS, aux hôpitaux publics, à la faîtière IRIS et à IRIS 
Achats de  participer  au  capital  de  la  future  société 
coopérative IRISnet, il fallait une base légale.

C’est  la  raison pour  laquelle  je  vous soumets  le  présent 
projet d’ordonnance afin de donner une base légale durable à 
cette prise de participation.

Le  présent  projet  d’ordonnance  est  en  fait  une  mesure 
purement technique.

Le Conseil d’État  a rendu un avis favorable sans aucune 
remarque sur les textes proposés.
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Een  gelijkaardige  ordonnantie  voor  het  Gewest  werd  op 
13 januari 2012 door het Parlement gestemd. 

Ik denk dat het nuttig is u een korte uiteenzetting te geven 
over  de  werking  van  de  toekomstige  coöperatieve 
vennootschap Irisnet.

De  entiteiten  die  tot  dit  proces  toetreden,  zullen  samen 
controle  kunnen  uitoefenen  over  de  op  te  richten 
vennootschap.

Vijf doelstellingen zijn vooropgesteld :

1. in de raad van bestuur wordt een meerderheid van de 
bestuurders aangesteld door de overheid, namelijk 7 
op een totaal van 9 bestuurders;

2. binnen deze groep van publieke bestuurders zal een 
meerderheid  door  het  Gewest  aangesteld  worden, 
namelijk 4 van de 7;

3. aan de privépartner wordt  de verantwoordelijkheid 
van het operationele beheer toevertrouwd;

4. de strategische beslissingen worden genomen door 
de overheid;

5. de controle over het operationele beheer wordt door 
de overheid verzekerd.

De  algemene  vergadering  wordt  effectief  samengesteld 
door alle entiteiten die zich aangesloten hebben, ten belopen 
van  hun  deelname  in  het  kapitaal.  Deze  algemene 
vergadering  beschikt  over  de  klassieke  bevoegdheden  van 
een algemene vergadering van een vennootschap naar privaat 
recht. 

Bovendien bepalen de statuten dat het Gewest en het CIBG 
altijd minstens 66% van het kapitaal zullen bezitten.

De Raad van Bestuur is bij meerderheid samengesteld door 
publieke bestuurders. Een van hen zal de IRIS-koepel en de 
OCMW’s vertegenwoordigen. De Raad van Bestuur bepaalt 
het algemeen beleid en de strategie van de vennootschap. Dit 
betekent  dat  de  publieke  bestuurders  de  strategische 
beslissingen bepalen. 

Deze  bevoegdheden  kunnen  in  geen  geval  gedelegeerd 
worden door de Raad van Bestuur.

De  Raad  van  Bestuur  delegeert  echter  het  operationele 
beheer  aan  het  directiecomité  dat  uitsluitend  samengesteld 
wordt  uit  vertegenwoordigers  van  de  privépartner  die 
gekozen zal worden voor de oprichting van de coöperatieve 
vennootschap IRISnet.

De raad van bestuur zal het operationele beheer als volgt 
controleren :

• de raad van bestuur benoemt en ontslaat  de leden 
van het directiecomité;

Une ordonnance similaire  pour la Région a été  votée ce 
13 janvier 2012 par le Parlement.

Je  crois  qu’il  est  utile  de  vous  présenter  brièvement  les 
tenants  et  aboutissants  de  la  future  société  coopérative 
IRISnet.

La société qui sera constituée permettra à l’ensemble des 
entités qui ont adhéré à ce processus d’exercer le contrôle de 
celle-ci.

Cinq objectifs sont poursuivis :

1. une  majorité  d'administrateurs  publics  au  sein  du 
conseil d'administration; c.-à-d. 7 sur un total de 9 
administrateurs;

2. une  majorité  d'administrateurs  « Région »  au  sein 
des administrateurs publics; c.-à-d. 4 sur 7;

3. conférer au partenaire privé la responsabilité de la 
gestion opérationnelle;

4. les décisions stratégiques sont prises par le public;

5. le contrôle de la gestion opérationnelle est assuré par 
le public.

En effet, l’assemblée générale est composée de toutes les 
entités  qui  ont  adhéré,  à  concurrence  de  leur  participation 
dans le capital, et elle dispose des pouvoirs classiques d’une 
assemblée générale d’une société privée.

En outre,  les statuts prévoient que la Région et le CIRB 
détiendront toujours au moins 66% du capital.

Le conseil d’administration est majoritairement public. Un 
des  membres  représentera  l’interhospitalière  IRIS  et  les 
CPAS. C’est cet organe qui définit la politique générale et la 
stratégie de la société. Cela signifie que les administrateurs 
publics ont la maîtrise des décisions stratégiques. 

Les compétences visées ci-dessus ne peuvent en aucun cas 
être déléguées par le conseil d’administration.

Cependant,  le  conseil  d'administration délègue la  gestion 
opérationnelle de la société au comité de direction composé 
exclusivement  des  représentants  du  partenaire  privé  retenu 
pour la constitution de la société coopérative IRISnet.

Le  contrôle  de  la  gestion  opérationnelle  assuré  par  le 
conseil d’administration est effectué de la manière suivante :

• les membres du comité de direction sont nommés et 
révoqués par le conseil d’administration;
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• het directiecomité bezorgt een jaarlijks rapport over 
het operationele beheer aan de Raad van Bestuur;

• de  persoon  belast  met  het  dagelijks  bestuur  kan 
uitgenodigd  worden  uitgenodigd  op  de  Raad  van 
Bestuur  om  verslag  uit  te  brengen  over  het 
operationeel beheer;

• elke bestuurder beschikt over een individueel recht 
op onderzoek.

De  structuur  en  de  werking  van  de  coöperatieve 
vennootschap, verzekeren dat de overheid de strategische lijn 
bepaalt,  met  als  doel  te  beschikken  over  kwaliteitsvolle 
diensten tegen de beste prijs. Ook wordt ervoor gezorgd dat 
een  privépartner  het  operationele  bestuur  van  de 
vennootschap en het risico ervan op zich neemt. 

Dit  project  is  vernieuwend  en  veelbelovend  voor  ons 
Gewest,  en  iedereen  hier  weet  dat  de  behoeften  aan 
telecommunicatie van de Gezondheidssector en van Bijstand 
aan  Personen  blijven  toenemen.  Als  we  onze  sociale 
verworvenheden  in  deze  sectoren  willen  behouden,  dan  is 
IRISnet2 een onontbeerlijk  instrument  dat  ook vooruitgang 
zal mogelijk maken.

Het  CIBG zal  een hoofdstuk van zijn jaarverslag aan de 
CVBA Irisnet  moeten  wijden,  wat  de  parlementsleden  de 
kans zal geven om de evolutie van het bedrijf te volgen. ».

II. Algemene bespreking

Mevrouw Anne Sylvie Mouzon onderstreept dat de Raad 
van State om dringend advies is gevraagd en het voorontwerp 
dus maar summier heeft kunnen onderzoeken. De Raad van 
State wijst  er wel op dat  het  akkoord van de minister van 
begroting  niet  bezorgd  werd.  De  volksvertegenwoordigster 
vraagt dat dat document als bijlage bij het verslag gevoegd 
wordt.

De volksvertegenwoordigster heeft vragen bij artikel 2, § 2, 
dat de OCMW's, de openbare ziekenhuizen, de IRIS-koepel 
en  IRIS-Aankopen uitdrukkelijk  machtigt  aandeelhouder  te 
worden  van  de  coöperatieve  vennootschap  met  beperkte 
aansprakelijkheid die eigenaar en beheerder van IRISnet zal 
worden.  Enerzijds  vraagt  zij  zich  af  om  welke  openbare 
ziekenhuizen het gaat.  Voor zover zij weet bestaan er geen 
andere  openbare  ziekenhuizen  in  Brussel  dan  de  IRIS-
ziekenhuizen  en  de  gemeenschapsziekenhuizen.  De 
machtiging  voor  de  openbare  ziekenhuizen  die  onder  de 
Gemeenschappen  vallen  om  tot  voormeld  bedrijf  toe  te 
treden,  hoort  echter  niet  thuis  in  een  bicommunautaire 
ordonnantie.  Het  kan  dus  enkel  gaan  over  de  openbare 
ziekenhuizen van het IRIS-net.

Anderzijds stelt de spreekster vast dat de ordonnantie die 
machtiging  niet  ambtshalve  verleent  aan  alle  organen  die 
door de OCMW's opgericht zijn krachtens hoofdstuk XII van

• le comité de direction présente un rapport annuel au 
conseil  d’administration relatif  à  la  gestion 
opérationnelle;

• le délégué à la  gestion journalière peut être  invité 
aux réunions du Conseil d’Administration pour lui 
faire rapport de la gestion opérationnelle;

• chaque  administrateur  détient  individuellement  un 
droit d'investigation.

La structure et le fonctionnement de la société coopérative 
de droit privé garantissent que les pouvoirs publics assureront 
la ligne stratégique visant à bénéficier de services de qualité 
au meilleur prix. On veille également à ce que le partenaire 
privé assure la direction opérationnelle de l’entreprise et en 
assume le risque.

Ce  projet  est  innovant  et  porteur  pour  notre  Région,  et 
chacun sait que les besoins du secteur de la santé et de l’aide 
aux  personnes  en  matière  de  télécommunications  sont 
croissants.  Si  nous  voulons  maintenir  nos  acquis  dans  ces 
secteurs,  Irisnet2 est  un outil  indispensable et permettra de 
nouvelles avancées.

Le CIRB devra consacrer un chapitre de son rapport annuel 
à  la  SCRL Irisnet,  ce  qui  permettra  aux parlementaires  de 
suivre l'évolution de cette société. ».

II. Discussion générale

Mme Anne Sylvie Mouzon souligne que le Conseil d'État a 
été consulté en urgence et que son examen de l'avant-projet 
d'ordonnance  a  donc  été  limité.  Il  observe  toutefois  que 
l'accord du ministre du Budget ne lui a pas été communiqué. 
La  députée  demande  que  ce  document  soit  transmis  en 
annexe au rapport.

La  députée  s'interroge  sur  l'article  2,  § 2  qui  habilite 
expressément les CPAS, les hôpitaux publics, la faîtière IRIS 
et  IRIS  Achats  à  prendre  des  participations  et  à  devenir 
actionnaires de la société coopérative à responsabilité limitée 
qui  sera  propriétaire  et  gérera  IRISnet.  D'une  part,  elle  se 
demande  quels  sont  les  hôpitaux  publics  concernés.  À  sa 
connaissance,  il  n'existe  pas  d'autres  hôpitaux  publics  à 
Bruxelles  que  les  hôpitaux  IRIS  et  les  hôpitaux 
communautaires.  Or,  il  n'appartient  pas  à  une  ordonnance 
bicommunautaire d'habiliter les hôpitaux publics relevant des 
Communautés à adhérer à cette société. Il ne peut donc s'agir 
que des hôpitaux publics du réseau IRIS.

D'autre part, l'oratrice constate que l'ordonnance ne donne 
pas d'office cette habilitation à tous les organismes constitués 
par les CPAS en vertu du chapitre XII de la loi organique des
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de organieke OCMW-wet, ook als die vandaag niet zouden 
bestaan.  De  gewestelijke  ordonnantie  voorziet  in  een 
algemene  machtiging  voor  de  intercommunales  maar  de 
bicommunautaire  ordonnantie  noemt  de  gemachtigde 
instellingen  met  naam.  Indien  de  Openbare  Dienst  voor 
Sociale Urgentie voor het beheer van de winterhulp opgericht 
zou  worden  krachtens  hoofdstuk  XII  van  de  organieke 
OCMW-wet, zou er dus een ordonnantie aangenomen moeten 
worden om de dienst toe te staan toe te treden tot IRISnet.

Artikel 2, § 2 van de ordonnantie zou dus moeten worden 
gewijzigd om rekening te  houden met de verenigingen die 
opgericht  worden  overeenkomstig  hoofdstuk  XII  van  de 
organieke  OCMW-wet  en  te  preciseren  dat  de  openbare 
ziekenhuizen de ziekenhuizen van het IRIS-net zijn.

Mevrouw  Anne  Sylvie  Mouzon  voegt  eraan  toe  dat  de 
meerderheidspartijen  een  amendement  indienen  om  te 
preciseren dat de toekomstige coöperatieve vennootschap een 
privaatrechtelijke  vennootschap  is.  In  geval  van  beroep  of 
interpretatieproblemen,  zullen  de  rechtbanken dus  in  geval 
van twijfel niet kunnen bevestigen dat het Gewest en de GGC 
de bedoeling hadden om een publiekrechtelijk rechtspersoon 
op te richten zonder dat uitdrukkelijk te bepalen.

De  heer  Joël  Riguelle  sluit  zich  aan  bij  de  vraag  van 
mevrouw Mouzon over de structuren van “hoofdstuk XII”. 
Het  ziekenhuiscentrum  VALIDA  is  een  vereniging  die 
overeenkomstig hoofdstuk XII van de organieke OCMW-wet 
opgericht is. De volksvertegenwoordiger vraagt zich dan ook 
af of die overheidsinstelling onder de ordonnantie valt.

De  cdH-fractie  zal  dit  veelbelovende  ontwerp  zonder 
voorbehoud  goedkeuren.  Zowat  122  Brusselse 
overheidsinstellingen  zullen  IRISnet2  gebruiken,  dat  is  het 
bijna  het  dubbele  van  IRISnet1.  De  behoeften  worden 
gedeeld,  met  als  niet  te  verwaarlozen  perspectief  in  deze 
tijden  van  crisis  dat  de  lokale  besturen  –  gemeenten  en 
OCMW's – zullen kunnen besparen.

De  volksvertegenwoordiger  wenst  tot  slot  dat  men  de 
overcapaciteit  verstandig  aanwendt  om  de  kosten  voor 
communicatie  en  netwerken  voor  de  overheidsinstellingen 
terug te schroeven.

Mevrouw Anne Herscovici wijst erop dat de Ecolo-fractie 
blij  is  met  alle  initiatieven  die  de  sector  rationaliseren, 
schaalvoordelen  opleveren  en  tegelijk  een  betere 
dienstverlening aan de Brusselaars garanderen. Zij steunt dus 
het project IRISnet2 dat helemaal aan die criteria voldoet.

Mevrouw Marion Lemesre onderstreept dat de MR hemel 
en  aarde  bewogen  heeft  om  die  overheidsstructuur  op  te 
richten die een echte vooruitgang betekent op het vlak van 
schaalvoordelen.

CPAS quand bien même elles n'existeraient pas aujourd'hui. 
Ainsi,  alors  que  l'ordonnance  régionale  prévoit  une 
habilitation  globale  des  intercommunales,  l'ordonnance 
bicommunautaire cite nommément les institutions habilitées. 
Si  le  Service  Public  d’Urgence  Sociale pour la  gestion du 
dispositif hivernal venait à être créé en vertu du chapitre XII 
de la loi organique des CPAS, une ordonnance devrait donc 
être prise pour l'autoriser à adhérer à la société IRISnet. 

Il faudrait donc modifier l'article 2, § 2 de l'ordonnance de 
façon  à  prendre  en  compte  les  associations  formées 
conformément au chapitre XII de la loi organique des CPAS 
et  à  préciser  que les hôpitaux publics  sont  ceux du réseau 
IRIS.

Mme Anne Sylvie Mouzon ajoute qu'un amendement  est 
déposé par les partis de la majorité afin de préciser que la 
future société coopérative est une société de droit privé. En 
cas de recours ou de difficulté d'interprétation, les juridictions 
saisies ne pourront donc pas, dans le doute, affirmer que la 
Région et la Commission communautaire commune auraient 
eu  l'intention  de  constituer  une  personne  morale  de  droit 
public sans le dire expressément.

M. Joël  Riguelle se joint à la question de Mme Mouzon 
concernant  les  structures  « chapitre  XII ».  Le  centre 
hospitalier  VALIDA  est  une  association  formée 
conformément au chapitre XII de la loi organique des CPAS. 
Le député se demande donc si cette institution publique entre 
dans le champ de cette ordonnance.

Le groupe cdH votera sans réticence ce projet prometteur. 
Cent vingt-deux institutions publiques bruxelloises utiliseront 
IRISnet2,  soit  près  du  double  que  pour  IRISnet1.  Il  s'agit 
d'une  mutualisation  des  besoins,  avec  en  cette  période  de 
crise  la  perspective  non  négligeable  pour  les  finances  des 
pouvoirs  locaux  –  communes  et  CPAS  –  de  réaliser  des 
économies.  

Le député souhaite enfin que la surcapacité soit utilisée à 
bon escient afin de diminuer les coûts des communications et 
des réseaux pour les institutions publiques. 

Mme  Anne  Herscovici  indique  que  le  groupe  Ecolo  se 
réjouit  de  toute  initiative  susceptible  de  rationaliser  un 
secteur et de réaliser des économies d'échelle, tout en offrant 
un  meilleur  service  aux  Bruxellois.  Elle  soutient  donc  le 
projet IRISnet2 qui répond pleinement à ces critères.

Mme Marion Lemesre souligne que le MR a appelé de tous 
ses  voeux la  mise sur  pied de cette  structure publique qui 
constitue une réelle avancée en termes d'économies d'échelle.
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De  volksvertegenwoordigster  wenst  meer  uitleg  over 
perceel  2 dat  betrekking heeft op de mobiele telefonie.  Zij 
hoopt  dat  het  Verenigd College op transparante manier  zal 
blijven  functioneren  ten  aanzien  van  de  Verenigde 
Vergadering.

De heer Michel Colson herinnert eraan dat het FDF in 2008 
het immobilisme van de regering aan de kaak gesteld heeft, 
terwijl de overeenkomst op zijn einde liep.

Vijf  jaar  later,  in  2012  allicht,  zal  er  eindelijk  een 
computerprogramma zijn dat zinvol en innoverend is en de 
mogelijkheid  biedt  bedrijven  op  te  richten  en 
werkgelegenheid  te  scheppen.  Daarom  is  de  FDF-fractie 
altijd medestander van de regering in dit dossier geweest.  De 
spreker  zal  dus  het  ingediende  ontwerp  steunen,  ook  al 
betreurt hij de laattijdige indiening ervan.

Er  is  een  debat  binnen  de  meerderheid  gevoerd  in  de 
commissie voor financiën van het Hoofdstedelijk Parlement 
over de vorm die de coöperatieve vennootschap met beperkte 
aansprakelijkheid  moest  aannemen:  publiekrechtelijk  of 
privaatrechtelijk rechtspersoon.

Het probleem is dat alle ministers, uit alle partijen van de 
meerderheid, enkele maanden geleden beslist hadden dat de 
sector door een private structuur beheerd diende te worden. 
Zij hadden dat zo opgenomen in het bestek, met als gevolg 
dat,  als  men zou terugkrabbelen,  alles  zou moeten  worden 
overgedaan en er nog een jaar of anderhalf jaar verloren zou 
worden.

Dat debat is zeker interessant, maar diende op het gepaste 
moment te worden gevoerd. Het FDF zou zeker opengestaan 
hebben voor een gedachtewisseling over de mogelijkheid van 
een overheidsstructuur die een brug zou slaan met de private 
sector.

De toekomstige operator  zal  voor 100% privé zijn,  maar 
met een inbreng en doelstellingen van de overheid. Vandaag 
beschikt het Gewest over een performant netwerk ten dienste 
van de overheidsbesturen en op die manier van de burgers. 
Het  is  een  private  structuur,  met  overheidskapitaal  en 
waarvan 95% van de diensten tot de overheidssector behoren. 
Dat zal ongetwijfeld evolueren naar de privésector, aangezien 
er overcapaciteit zal zijn.

De FDF-fractie zal de ordonnantie dus goedkeuren, maar 
zal zich onthouden over het amendement nr. 1 om de redenen 
die zijn fractieleider bij het Gewest uiteengezet heeft.

Collegelid  Brigitte  Grouwels  zegt  dat  het  advies  van  de 
voor de begroting bevoegde leden van het Verenigd College 
bij het verslag gevoegd zal worden (zie bijlage).

Met  de  openbare  ziekenhuizen  die  onder  die  wetgeving 
vallen,  worden  effectief  de  openbare  ziekenhuizen  van het 
IRIS-net bedoeld.

La députée souhaite recevoir des précisions sur le lot 2 qui 
concerne  la  téléphonie  mobile.  Elle  espère  que  le  Collège 
réuni continuera à fonctionner de manière transparente vis-à-
vis de l'Assemblée réunie.

M. Michel Colson rappelle qu'en 2008, le FDF a dénoncé 
l'inaction du Gouvernement alors que l'échéance de la fin du 
contrat se profilait.

Cinq  ans  plus  tard,  sans  doute  en  2012,  il  sera  enfin 
possible d'entrevoir  un développement  informatique qui ait 
du  sens  et  qui  permette  d'innover  ainsi  que  de  créer  des 
entreprises  et  des  emplois.  C'est  la  raison pour  laquelle  le 
groupe FDF a toujours été l'allié du Gouvernement dans ce 
dossier. Il soutiendra donc le projet déposé même s'il déplore 
qu'il arrive si tard.

Un débat interne à la majorité a eu lieu en commission des 
Finances  du  Parlement  régional  sur  la  forme  que  devait 
prendre  la  société  coopérative  à  responsabilité  limitée  : 
personne morale de droit public ou privé.

Le problème est  que tous les ministres,  issus de tous les 
partis de la majorité, avaient décidé il y a quelques mois que 
c'était  une  structure  privée  qui  devait  gérer  ce  secteur.  Ils 
l'avaient inscrit dans le cahier de charges, de telle sorte que 
faire marche arrière aurait nécessité de tout recommencer et 
donc d'encore perdre un an ou un an et demi.

Ce débat est certes intéressant, mais il fallait le mener en 
temps  opportun.  Le  FDF  n'aurait  pas  été  fermé  à  une 
réflexion  favorable  à  une  structure  publique  qui  puisse 
s'ouvrir au privé.

Demain, l'opérateur sera 100% privé, mais avec un apport 
et des objectifs publics. Aujourd'hui, la Région dispose d'un 
réseau performant qui peut rendre service aux administrations 
publiques  et,  par  ce  biais,  aux  citoyens.  Il  s'agit  d'une 
structure privée,  avec un capital  d'origine publique et  dont 
95% des services  relèvent  du secteur  public.  Cela va sans 
doute évoluer vers le privé, puisqu'il y a des surcapacités. 

En  conclusion,  le  groupe  FDF  votera  cette  ordonnance 
même si, pour les raisons évoquées à la Région par son chef 
de file, il s'abstiendra sur l'amendement n° 1. 

La membre du Collège Brigitte Grouwels indique que l'avis 
des  membres  du Collège  réuni  compétents  pour le  Budget 
sera joint en annexe au rapport (cf. annexe). 

Les  hôpitaux  publics  concernés par  cette  législation sont 
effectivement les hôpitaux publics du réseau IRIS. 
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De  ordonnantie  bepaalt  niet  dat  de  verenigingen  die 
overeenkomstig hoofdstuk XII van de organieke OCMW-wet 
opgericht  worden,  automatisch  lid  worden  van  de 
coöperatieve  vennootschap  opgericht  na  afloop  van  de 
overheidsopdracht  IRISnet2.  Enkel  de  122 
overheidsinstellingen  die  het  Gewest  een  mandaat  gegeven 
hebben  om  in  hun  naam  en  voor  hun  rekening  de 
overheidsopdracht  Irisnet2  te  organiseren,  te  bespreken,  te 
ondertekenen en uit te voeren, zullen kunnen toetreden tot de 
coöperatieve  vennootschap  met  beperkte  aansprakelijkheid 
die in 2012 na afloop van de overheidsopdracht opgericht zal 
worden. Opdat het  op grond van hoofdstuk XII opgerichte 
ziekenhuiscentrum VALIDA gebruik zou kunnen maken van 
de  diensten  van  IRISnet,  moet  het  een  overheidsopdracht 
uitschrijven en moet IRISnet die binnenhalen.

Het is duidelijk dat de coöperatieve vennootschap IRISnet 
een eventuele overcapaciteit commercieel zal benutten in het 
voordeel van zijn leden.

Perceel 2 is opgenomen in de overheidsopdracht IRISnet2. 
Het is drie jaar geldig, met een eventuele verlenging van twee 
jaar.  Zo  nodig,  kan  na  drie  jaar  een  nieuwe  opdracht 
uitgeschreven worden.

De parlementsleden zullen op de hoogte worden gehouden 
van  de  activiteiten  van  de  vennootschap  IRISnet  via  een 
specifiek hoofdstuk in het jaarverslag van het CIBG, dat in 
het Parlement zou kunnen worden besproken.

Mevrouw  Anne  Sylvie  Mouzon  benadrukt  dat  de 
gewestelijke ordonnantie  niet  alle intercommunales  die een 
mandaat  hebben  verleend  aan  het  Gewest  om  de 
overheidsopdracht IRISnet2 te organiseren, bij naam noemt. 
Ze  wenst  gewoonweg  dat  toekomstige  instellingen 
kapitaalsparticipaties  kunnen  nemen  in  de  coöperatieve 
vennootschap zonder dat de besproken ordonnantie gewijzigd 
hoeft  te  worden.   Voorts  zullen  bij  de  openstelling  voor 
andere coöperanten de statuten van de vennootschap dienen 
te worden in acht genomen en zal  het  niet  volstaan dat de 
verenigingen  “hoofdstuk  XII”  er  bij  ordonnantie  toe 
gemachtigd  worden  een  kapitaalsdeelneming  in  de 
coöperatieve  vennootschap  te  nemen  opdat  ze  het  recht 
hebben er lid van te worden.

De  volksvertegenwoordigster  vraagt  dat  de 
bicommunautaire  ordonnantie  de  verenigingen  “hoofdstuk 
XII”  specifiek  vermeldt,  zoals  de gewestelijke  ordonnantie 
dat doet voor de intercommunales.

Collegelid  Brigitte  Grouwels  legt  uit  dat  de 
overheidsinstellingen die een mandaat hebben verleend, lid 
van de coöperatieve vennootschap kunnen worden.

Mevrouw Anne Sylvie Mouzon preciseert dat ze stichtend 
lid kunnen zijn.

L'ordonnance ne prévoit pas que les associations formées 
conformément au chapitre XII de la loi organique des CPAS 
deviennent  automatiquement  membres  de  la  société 
coopérative créée à l'issue du marché public IRISnet2. Seules 
les  cent  vingt-deux  institutions  publiques  qui  ont  donné 
mandat à la Région pour mettre en oeuvre, en leur nom et 
pour leur compte, l’organisation, la négociation, la passation 
et l’exécution du marché public IRISnet2 pourront adhérer à 
la société coopérative à responsabilité limitée qui sera créée 
en 2012 à l’issue de ce marché. Pour que le centre hospitalier 
VALIDA  « chapitre  XII »  puisse  bénéficier  des  services 
d'IRISnet,  il  faut  qu'il  lance  un  marché  public  et  que  la 
société IRISnet  le remporte.

Il  est  évident  que  la  société  coopérative  IRISnet 
commercialisera une éventuelle surcapacité, et ce au bénéfice 
de ses membres.

Le lot 2 est inclus dans le marché public IRISnet2. Il a une 
durée de trois ans, avec une prolongation possible de deux 
ans. Un nouveau marché pourrait être lancé au terme des trois 
ans si cela s'avérait nécessaire.

Les parlementaires seront tenus au courant des activités de 
la société IRISnet par le biais d'un chapitre spécifique au sein 
du rapport  annuel du CIRB, qui pourrait  faire l'objet  d'une 
discussion au Parlement.

Mme  Anne  Sylvie  Mouzon  souligne  que  l'ordonnance 
régionale  n'énumère  pas  nominativement  toutes  les 
intercommunales  qui  ont  donné  mandat  à  la  Région  pour 
organiser  le  marché  public  IRISnet2.  Elle  souhaite 
simplement que des organismes futurs puissent prendre des 
participations en capital dans la société coopérative sans qu'il 
soit nécessaire de modifier l'ordonnance en discussion.  Par 
ailleurs,  tout  élargissement  à  d'autres  coopérateurs  devra 
respecter les statuts de la société et il ne suffira pas que ces 
associations « chapitre XII » soient habilitées par ordonnance 
à  prendre  une  participation  en  capital  dans  la  société 
coopérative pour qu'elles aient le droit d'exiger d'en devenir 
membre.

La  députée  demande  que  l'ordonnance  bicommunautaire 
désigne  spécifiquement  les  associations  « chapitre  XII » 
comme  l'ordonnance  régionale  le  fait  pour  les 
intercommunales. 

La membre du Collège Brigitte Grouwels explique que les 
institutions  publiques  qui  ont  donné  mandat  peuvent  être 
membres de la société coopérative.

Mme Anne Sylvie  Mouzon précise  qu'elles  peuvent  être 
membres fondateurs.
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De algemene doelstelling bestaat erin dat zoveel mogelijk 
diensten  toetreden  tot  het  IRISnet.  Als  de  opgerichte 
vennootschap  morgen  de  toetreding  van  nieuwe  leden 
aanvaardt  overeenkomstig  haar  statuten,  zal  dat  slechts 
mogelijk  zijn  na  een  wijziging van de  ordonnantie  als  het 
gaat  om  verenigingen  “hoofdstuk  XII”.   De 
volksvertegenwoordigster  stelt  dus  geen  amendement  voor 
om  ervoor  te  zorgen  dat  een  op  te  richten  vereniging 
“hoofdstuk XII” automatisch lid wordt van de coöperatieve 
vennootschap.

Collegelid  Brigitte  Grouwels  wijst  erop  dat  een 
coöperatieve  vennootschap  in  theorie  nieuwe  leden  kan 
krijgen. IRISnet2 is een overheidsopdracht die enkel op de 
behoeften van de huidige coöperanten betrekking heeft. Als 
de  vennootschap  IRISnet  diensten  wil  leveren  aan  andere 
instellingen,  zal  ze  moeten  deelnemen  aan  een  door  die 
instellingen  georganiseerde  overheidsopdracht  en  zal  ze 
geselecteerd moeten worden.

Mevrouw  Anne  Sylvie  Mouzon  legt  uit  dat  de 
overheidsopdracht  voor  de  selectie  van  de  privévennoot 
uitgevoerd is. Vandaag hebben verschillende overheden zich 
verenigd  en  zijn  ze  stichtend  lid  geworden  van  een 
privaatrechtelijke  coöperatieve  vennootschap  met  beperkte 
aansprakelijkheid. Het politieke doel bestaat erin dat zoveel 
mogelijk  overheidsinstellingen  in  het  systeem  stappen. 
Tijdens  een  plenaire  vergadering  van  het  gewestparlement 
heeft  de  volksvertegenwoordigster  gevraagd  of  de 
vennootschap  IRISnet  een  aanbestedende  overheid  is  en 
onderworpen is aan de wet op de overheidsopdrachten. De 
minister  heeft  ontkennend geantwoord.  De spreekster  heeft 
haar  gewaarschuwd  en  aangemaand  om  de  kwestie 
aandachtiger te bekijken.

Collegelid Brigitte Grouwels zegt nu dat de vennoten bij 
openbare aanbesteding worden gekozen. Dat is verkeerd. Het 
gaat enkel om de keuze van de privévennoot. Het collegelid 
voegt  eraan  toe  dat  IRISnet  haar  diensten  enkel  bij 
overheidsopdracht  zal  kunnen  aanbieden  aan  nieuwe 
overheidsactoren. Mevrouw Anne Sylvie Mouzon begrijpt die 
redenering helemaal niet.

Collegelid  Brigitte  Grouwels  repliceert  dat  mevrouw 
Mouzon vraagt of een nieuwe overheidsactor kan toetreden 
tot  de  vennootschap  IRISnet.  Het  antwoord  is  negatief. 
Overheidsinstellingen  moeten  eerst  een  overheidsopdracht 
organiseren om te voorzien in hun behoeften aan diensten. De 
vennootschap IRISnet kan, zoals andere actoren, deelnemen 
aan een overheidsopdracht.

Mevrouw  Anne  Sylvie  Mouzon  begrijpt  dus  dat  alle 
overheidsinstellingen,  behalve  de  stichtende  leden, 
noodzakelijkerwijze  klant  van  IRISnet  zullen  zijn.  Na  de 
oprichting van de vennootschap kunnen er dus geen nieuwe 
vennoten bijkomen. Is dat de betekenis van de woorden van 
het collegelid?

L'objectif général est qu'un maximum de services adhèrent 
à  IRISnet.  Demain,  si  la  société  constituée  accepte, 
conformément  à  ses  statuts,  l'adhésion  de  nouveaux 
membres,  cela  ne  sera  possible  que  moyennant  une 
modification  de  l'ordonnance  s'il  s'agit  d'associations 
« chapitre  XII ».   La  députée  ne  propose  donc  pas  un 
amendement qui ferait qu'une association « chapitre XII » à 
créer  deviendrait  automatiquement  membre  de  la  société 
coopérative. 

La membre du Collège Brigitte Grouwels indique qu'une 
société  coopérative  peut  théoriquement  avoir  de  nouveaux 
membres. IRISnet2 est un marché public qui ne traite que des 
besoins  des  membres  coopérateurs  actuels.  Si  la  société 
IRISnet  veut  servir  d'autres  institutions,  il  lui  faudra 
participer et remporter un marché public lancé par celles-ci.

Mme Anne Sylvie Mouzon explique que le marché public a 
été réalisé pour choisir l'associé privé. Aujourd'hui, différents 
pouvoirs publics se sont associés et sont devenus membres 
fondateurs d'une société coopérative à responsabilité limitée 
de droit privé. L'objectif politique est qu'il y ait un maximum 
d'adhérents publics au système. Lorsqu'en séance plénière du 
Parlement  régional,  la  députée  a  demandé  si  la  société 
IRISnet était pouvoir adjudicateur et soumise à la loi sur les 
marchés publics,  la  ministre  lui  a  répondu par la négative. 
L'oratrice  l'a  mise  en  garde  et  l'a  incitée  à  examiner  plus 
attentivement la question.

Maintenant,  la  membre  du  Collège  Brigitte  Grouwels 
affirme  que  le  choix  des  associés  se  fait  par  adjudication 
publique.  C'est  faux.  Il  s'agit  uniquement  du  choix  de 
l'associé  privé.  La  membre  du  Collège  ajoute  également 
qu'IRISnet  ne  pourra  proposer  ses  produits  à  de  nouveaux 
acteurs  publics  que  par  marché  public.  Mme Anne  Sylvie 
Mouzon ne comprend absolument pas ce raisonnement.

La membre du Collège Brigitte Grouwels réplique que la 
question de Mme Mouzon est de savoir si un nouvel acteur 
public  peut  adhérer  à  la  société  IRISnet.  La  réponse  est 
négative. Toute institution publique doit passer par un marché 
public pour satisfaire ses besoins en matière de services. La 
société IRISnet peut, comme d'autres acteurs, répondre à ce 
marché public.

Mme Anne Sylvie Mouzon comprend donc qu'à  part  les 
membres  fondateurs,  tout  autre  organisme  public  sera 
nécessairement client d'IRISnet. Il  ne peut donc y avoir de 
nouveaux associés après la constitution de la société. Est-ce 
bien là le sens des propos de la membre du Collège?
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Collegelid Brigitte Grouwels wijst erop dat die instellingen 
coöperanten zouden kunnen worden met een andere regeling 
(soort aandelen) dan de stichtende leden.

Mevrouw  Anne  Sylvie  Mouzon  preciseert  dat  ze  geen 
coöperanten  zullen  kunnen  zijn,  als  ze  geen  machtiging 
hebben  om  participaties  te  nemen.  Ze  zullen  enkel  klant 
kunnen zijn.

Collegelid  Brigitte  Grouwels  bevestigt  dat  ze  het  statuut 
van klant zullen hebben.

Mevrouw Anne Sylvie Mouzon vraagt waarom die andere 
overheidsactoren klant zouden moeten zijn en geen coöperant 
zouden kunnen worden, overeenkomstig de statuten van de 
vennootschap en met instemming van de stichtende leden. De 
volksvertegenwoordigster  begrijpt  de  logica  van  die  keuze 
niet!

De heer Philippe Close dacht dat het VALIDA-ziekenhuis 
coöperant  van  de  coöperatieve  vennootschap  zou  kunnen 
worden  onder  de  door  de  stichtende  leden  gestelde 
voorwaarden.  In  dat  geval  zou  er  geen  overheidsopdracht 
nodig zijn. Als VALIDA enkel klant kan zijn, is er inderdaad 
een overheidsopdracht nodig. Het lijkt hem onmogelijk een 
overheidsopdracht te organiseren om coöperant te worden.

Collegelid Brigitte Grouwels preciseert dat VALIDA klant 
van de vennootschap IRISnet zou worden.

De  heer  Philippe  Close  meende  te  begrijpen  dat  de 
gewestelijke ordonnantie het mogelijk maakt om het aantal 
coöperanten te verhogen. Waarom kan dat voor het Gewest, 
maar  niet  voor  de  Gemeenschappelijke 
Gemeenschapscommissie?  Dat  is  in  het  kort  de  vraag  van 
mevrouw Mouzon.

Collegelid Brigitte Grouwels legt uit dat een coöperatieve 
vennootschap nieuwe vennoten kan krijgen. Het is echter niet 
gewaarborgd  dat  de  voorwaarden  dezelfde  zullen  zijn  als 
voor de stichtende leden.

De  heer  Philippe  Close  antwoordt  dat  niemand  daarom 
vraagt.

Collegelid  Brigitte  Grouwels  voegt  eraan  toe  dat  de 
coöperatieve  vennootschap  eerst  moet  worden  opgericht. 
Vervolgens zou men kunnen beslissen om de vennootschap 
open te stellen voor andere leden onder andere voorwaarden.

De heer Philippe Close wijst erop dat  mevrouw Mouzon 
niets  anders  zegt.  Aangezien  de  ordonnantie  niet  in  die 
mogelijkheid voorziet, wijst ze erop dat er wetgevend werk 
nodig zal  zijn,  indien de coöperatieve vennootschap beslist 
om andere coöperanten te aanvaarden. Het gaat er enkel om 
de deur open te laten voor nieuwe coöperanten en niet om de 
eventuele voorwaarden voor hun toetreding vast te stellen.

La membre du Collège Brigitte Grouwels indique que ces 
institutions pourraient devenir des coopérateurs mais avec un 
autre régime (type d'actions) que les membres fondateurs.

Mme Anne Sylvie Mouzon précise qu'ils ne pourront être 
coopérateurs  s'ils  ne  sont  pas  habilités  à  prendre  des 
participations. Ils ne pourront être que clients.

La membre du Collège Brigitte Grouwels confirme qu'ils 
auront le statut de clients.

Mme Anne Sylvie Mouzon demande pourquoi ces autres 
acteurs  publics  devraient  être  clients  et  ne  pourraient  pas, 
conformément aux statuts de la société et avec l'accord des 
membres  fondateurs,  devenir  coopérateurs.  La  députée  ne 
comprend pas la logique qui sous-tend ce choix!

M.  Philippe  Close  pensait  que  le  centre  hospitalier 
VALIDA  pourrait  entrer  dans  la  société  coopérative  en 
qualité de coopérateur, aux conditions fixées par les membres 
fondateurs.  Dans  ce  cas,  aucun  marché  public  ne  serait 
nécessaire. En revanche, s'il ne peut être que client, il faudra 
effectivement un marché public. Il lui semble impossible de 
faire un marché public pour devenir coopérateur.

La  membre  du  Collège  Brigitte  Grouwels  précise  que 
VALIDA deviendrait client de la société IRISnet.

M. Philippe Close avait cru comprendre que l'ordonnance 
régionale permettait d'augmenter le nombre de coopérateurs. 
Pourquoi  permettre  quelque  chose  à  la  Région  et  pas  en 
Commission communautaire commune? C'est  en résumé la 
question posée par Mme Mouzon.

La membre du Collège Brigitte Grouwels explique qu'une 
société coopérative peut s'étendre à de nouveaux membres. Il 
n'est  toutefois  pas  garanti  que  cela  se  fera  aux  mêmes 
conditions que pour les membres fondateurs.

M. Philippe Close répond que personne ne demande cela.

La membre du Collège Brigitte Grouwels ajoute qu'il faut 
d'abord constituer la société coopérative.  Il  pourrait ensuite 
être  décidé  d'ouvrir  cette  société  à  d'autres  membres  et  à 
d'autres conditions.

M.  Philippe  Close  signale  que  Mme Mouzon ne  dit  pas 
autre  chose.  Toutefois,  comme  cette  possibilité  n'est  pas 
prévue dans l'ordonnance, elle signale qu'il  faudra repasser 
devant  le  législateur  si  la  société  coopérative  décide  de 
s'ouvrir à d'autres coopérateurs. Il s'agit uniquement de laisser 
la  porte  ouverte  à  de  nouveaux  coopérateurs,  pas  de 
déterminer leurs éventuelles conditions d'entrée.
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Mevrouw Anne Sylvie Mouzon voegt eraan toe dat het niet 
aan  de  parlementsleden  staat  om de  voorwaarden  voor  de 
toetreding  van  eventuele  nieuwe  operatoren  tot  de 
coöperatieve  vennootschap  te  bespreken.  Die  voorwaarden 
zullen  vastgesteld  worden  door  de  stichtende  leden 
overeenkomstig de statuten van de vennootschap.

Volgens  mevrouw  Anne  Herscovici  zou  het  inderdaad 
nuttig zijn  om vooruit  te  lopen op de mogelijkheid om de 
coöperatieve  vennootschap  open  te  stellen  voor  nieuwe 
coöperanten zonder op voorhand de wijze en voorwaarden 
vast te stellen.

Collegelid  Brigitte  Grouwels  neemt  akte  van  de 
opmerkingen  van  de  volksvertegenwoordigers  en  is  bereid 
dat geval te overwegen.

III. Artikelsgewijze bespreking
en stemmingen

Artikel 1

Dit artikel lokt geen enkele commentaar uit.

Stemming

Artikel  1  wordt  aangenomen bij  eenparigheid van  de 23 
aanwezige leden.

Artikel 2

Amendement nr. 1

Mevrouw Anne Sylvie Mouzon dient amendement nr. 1 in 
en verantwoordt het.

Amendement nr. 2

Mevrouw Anne Sylvie Mouzon dient amendement nr. 2 in 
en  verantwoordt  het.  Zij  wil  het  vocabularium  van  de 
organieke  wet  op  de  OCMW's  overnemen (hoofdstuk  XII, 
artikelen 118 en volgende).

Stemmingen

Amendement nr. 1 wordt aangenomen met 21 stemmen bij 
2 onthoudingen.

Amendement nr. 2 wordt aangenomen bij eenparigheid van 
de 23 aanwezige leden.

Artikel  2,  aldus  geamendeerd,  wordt  aangenomen  bij 
eenparigheid van de 23 aanwezige leden.

Mme Anne Sylvie Mouzon ajoute qu'il n'appartient pas aux 
parlementaires de discuter des conditions d'entrée d'éventuels 
nouveaux  opérateurs  dans  la  société  coopérative.  Ces 
conditions  seront  définies  par  les  membres  fondateurs 
conformément aux statuts de la société.

Mme Anne Herscovici pense effectivement qu'il serait utile 
d'anticiper  la  possibilité  d'élargir  la  société  coopérative  à 
d'autres  coopérateurs,  sans  prédéterminer  la  manière  et  les 
conditions auxquelles cela se fera.

La  membre  du  Collège  Brigitte  Grouwels  entend  les 
remarques des députés et est disposée à envisager ce cas de 
figure.

III. Discussion des articles
et votes

Article 1er

Cet article ne suscite aucun commentaire.

Vote

L'article  1er est  adopté  à  l'unanimité  des  23  membres 
présents.

Article 2

Amendement n° 1

Mme  Anne  Sylvie  Mouzon  présente  et  justifie 
l'amendement n° 1.

Amendement n° 2

Mme  Anne  Sylvie  Mouzon  présente  et  justifie 
l'amendement n° 2. Elle a veillé à reprendre le vocabulaire de 
la  loi  organique  des  CPAS  (chapitre  XII,  articles  118  et 
suivants).

Votes

L'amendement n° 1 est adopté par 21 voix et 2 abstentions.

L'amendement  n° 2  est  adopté  à  l'unanimité  des  23 
membres présents.

L'article 2, tel qu'amendé, est adopté à l'unanimité des 23 
membres présents.
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IV. Stemming over het geheel

Het ontwerp van ordonnantie, aldus geamendeerd, wordt in 
zijn  geheel  aangenomen  bij  eenparigheid  van  de  23 
aanwezige leden.

− Vertrouwen wordt  geschonken aan de rapporteur voor  
het opstellen van het verslag.

De Rapporteur, De Voorzitters,

Anne Sylvie MOUZON Philippe CLOSE
Elke VAN den BRANDT

IV. Vote sur l'ensemble

L'ensemble  du  projet  d'ordonnance,  tel  qu'amendé,  est 
adopté à l'unanimité des 23 membres présents.

− Confiance est faite à la rapporteuse pour la rédaction du  
rapport.

La Rapporteuse, Les Présidents,

Anne Sylvie MOUZON Philippe CLOSE
Elke VAN den BRANDT
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V. Tekst aangenomen door de commissie

Artikel 1

Deze ordonnantie regelt een aangelegenheid als bedoeld in 
artikel 135 van de Grondwet.

Artikel 2

§ 1. – Het Verenigd College wordt gemachtigd namens de 
Gemeenschappelijke  Gemeenschapscommissie  kapitaals-
participaties  te  nemen in de  privaatrechtelijke coöperatieve 
vennootschap  met  beperkte  aansprakelijkheid,  IRISnet 
genoemd,  die  instaat  voor  de  levering  van  diensten  van 
elektronische  communicatie en  die  zal  worden  mede-
opgericht  door  het  Brussels  Hoofdstedelijk  Gewest  in  het 
kader van de overheidsopdracht IRISnet2, die wordt gegund 
door het Gewest.

§ 2. – In afwijking van artikelen 118 en 135undecies van de 
organieke wet van 8 juli 1976 betreffende de openbare centra 
voor  maatschappelijk  welzijn,  kunnen  de  OCMW's,  de 
overeenkomstig hoofdstuk XII van dezelfde wet opgerichte 
verenigingen, de openbare ziekenhuizen van het IRIS-net, de 
IRIS-koepel en IRIS-Aankopen een participatie nemen in de 
privaatrechtelijke  coöperatieve  vennootschap  met  beperkte 
aansprakelijkheid,  IRISnet  genoemd,  die  instaat  voor  de 
levering van diensten van elektronische communicatie in het 
kader  van  de  overheidsopdracht  IRISnet2  die  door  het 
Brussels  Hoofdstedelijk  Gewest  in  hun naam en  voor  hun 
rekening wordt toegewezen.

V. Texte adopté par la commission

Article 1er

La présente ordonnance règle une matière visée à l’article 
135 de la Constitution.

Article 2

§ 1er.  –  Le  Collège  réuni  est  autorisé,  au  nom  de  la 
Commission  communautaire  commune,  à  prendre  des 
participations  en  capital  dans  la  société  coopérative  à 
responsabilité  limitée  de  droit  privé  dénommée  IRISnet, 
dédiée  à  la  fourniture  de  services  de  communication 
électronique, à la création de laquelle la Région de Bruxelles-
Capitale participera dans le cadre du marché public IRISnet2, 
lui-même attribué par la Région.

§ 2. – Par dérogation aux articles 118 et 135undecies de la 
loi organique des centres publics d'action sociale du 8 juillet 
1976, les CPAS, les associations formées conformément au 
chapitre XII de la même loi, les hôpitaux publics du réseau 
IRIS,  la  faîtière  IRIS  et  IRIS  Achats  peuvent  prendre  une 
participation  dans  la  société  coopérative  à  responsabilité 
limitée  de  droit  privé  dénommée  IRISnet,  dédiée  à  la 
fourniture de services de communication électronique, dans 
le cadre du marché public IRISnet2 attribué par la Région de 
Bruxelles-Capitale en leur nom et pour leur compte.
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VI. Amendementen

Nr.  1  (van  mevrouw  Anne  Sylvie  MOUZON, 
mevrouw  Dominique  BRAECKMAN,  de 
heren  Joël  RIGUELLE,  René  COPPENS, 
mevrouw Brigitte DE PAUW en mevrouw 
Elke VAN den BRANDT)

Artikel 2

1°) In § 1, de woorden « vennootschap die instaat voor  
de  levering  van  diensten  van  elektronische  
communicatie »  te  vervangen  door  de  woorden 
« privaatrechtelijke coöperatieve vennootschap met  
beperkte  aansprakelijkheid,  IRISnet  genoemd,  die  
instaat  voor  de  levering  van  diensten  van  
elektronische communicatie ».

2°) In  § 2,  de  woorden « coöperatieve  vennootschap 
met  beperkte  aansprakelijkheid  die  tot  doel  heeft  
elektronische  communicatiediensten te  leveren »  te 
vervangen  door  de  woorden « privaatrechtelijke  
coöperatieve  vennootschap  met  beperkte  
aansprakelijkheid,  IRISnet  genoemd,  die  instaat  
voor  de  levering  van  diensten  van  elektronische  
communicatie ».

VERANTWOORDING

Het  amendement  strekt  ertoe  de  juridische  aard  van  de 
vennootschap  te  preciseren  die  opgericht  zal  worden  na 
afloop  van  de  overheidsopdracht  die  het  Gewest 
uitgeschreven heeft  om een privépartner te zoeken voor de 
gezamenlijke oprichting van een coöperatieve vennootschap 
met beperkte aansprakelijkheid, IRISnet genoemd.

De  op  te  richten  vennootschap  is  een  privaatrechtelijke 
rechtspersoon, waarvan het beheer exclusief onderworpen is 
aan  het  privaat  recht.  De  opdracht  van  deze  coöperatieve 
vennootschap en het beheer ervan worden immers als die van 
een privaatrechtelijke rechtspersoon beschouwd.

VI. Amendements

N°  1 (de  Mmes  Anne  Sylvie  MOUZON, 
Dominique  BRAECKMAN,  MM.  Joël 
RIGUELLE,  René  COPPENS,  Mmes 
Brigitte  DE  PAUW  et  Elke  VAN  den 
BRANDT)

Article 2

1°) Au § 1er, remplacer les mots « société dédiée à la  
fourniture  de  services  de  communications  
électroniques » par les mots « société coopérative à  
responsabilité  limitée  de  droit  privé  dénommée  
IRISnet,  dédiée  à  la  fourniture  de  services  de  
communication électronique, ».

2°) Au § 2, remplacer les mots « société coopérative à  
responsabilité  limitée dédiée  à  la  fourniture  de  
services de communications électroniques » par les 
mots « société coopérative à responsabilité limitée  
de  droit  privé  dénommée  IRISnet,  dédiée  à  la  
fourniture  de  services  de  communication  
électronique ».

JUSTIFICATION

L'amendement a pour objet de clarifier la nature juridique 
de la société qui sera créée à l'issue du marché public lancé 
par  la  Région  en  vue  de  trouver  un  partenaire  privé  pour 
constituer  avec  la  Région  la  société  coopérative  à 
responsabilité limitée IRISnet.

La  société à  constituer  est  une personne morale de droit 
privé,  dont  la  gestion  est  soumise  exclusivement  au  droit 
privé. En effet, la mission de cette société coopérative ainsi 
que son mode de gestion font de celle-ci une personne morale 
de droit privé.
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Nr.  2  (van  mevrouw  Anne  Sylvie  MOUZON, 
mevrouw  Anne  HERSCOVICI,  de  heren 
Joël  RIGUELLE,  René  COPPENS, 
mevrouw Bianca  DEBAETS en mevrouw 
Elke VAN den BRANDT)

Artikel 2

In § 2, de woorden « de overeenkomstig hoofdstuk XII van  
dezelfde wet opgerichte verenigingen »  in te voegen na de 
woorden « de OCMW's »  en de woorden « van het  IRIS-
net »  in  te  voegen  na  de  woorden « de  openbare 
ziekenhuizen ».

VERANTWOORDING

Parallellisme met de gewestelijke ordonnantie.

N°  2 (de  Mmes  Anne  Sylvie  MOUZON,  Anne 
HERSCOVICI,  MM.  Joël  RIGUELLE, 
René COPPENS, Mmes Bianca DEBAETS 
et Elke VAN den BRANDT)

Article 2

Au  § 2,  insérer  les  mots « les  associations  formées  
conformément  au  chapitre  XII  de  la  même  loi, »après  les 
mots « les CPAS, » et les mots « du réseau IRIS » après les 
mots « les hôpitaux publics » .

JUSTIFICATION

Parallélisme avec l'ordonnance régionale.
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VII. Bijlage VII. Annexe
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